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Stávka 27. 11. 2023 
 

Vážení zákonní zástupci, 

 

dovolujeme si Vás informovat, že se většinovým souhlasem našich zaměstnanců připojujeme ke stávce 

svolané ČMOS pracovníků ve školství na 27. 11. 2023. Škola bude v tento den uzavřena. Nebude tudíž 

zajištěn chod na žádném z úseků, tj. základní škola, mateřská škola, školní družina, školní jídelna. Strava 

bude automaticky odhlášena všem žákům, zaměstnancům i cizím strávníkům. 

Ošetřovné z důvodu stávky nenáleží, zákonný zástupce dítěte mladšího 9 let může svého zaměstnavatele 

požádat o home office (ten nemusí vyhovět, své rozhodnutí je povinen zdůvodnit). 

 

Hlavní důvody, pro které se připojujeme ke stávce 

 

1. Snižování maximálního počtu hodin, které může škola použít pro výuku (PHmax), což se dotkne dělení 

hodin, a celkově toho, že nebude možné zajistit individualizaci výuky. To vnímáme jako výrazný krok 

vzad a proti současným snahám pedagogů o zkvalitňování výuky. 

 

2. Snížení finančních prostředků na asistenty pedagoga, bez nichž nelze realizovat probíhající inkluzi 

v současné podobě. 

 

3. Snížení finančních prostředků na pedagogické pracovníky – neučitele (vychovatelky školní družiny, 

speciální pedagogy, školní psychology). 

 

4. Snižování finančních prostředků na další nepedagogické pracovníky – správní zaměstnance  

(p. kuchařky, uklízečky, domovníci, školník, administrativní pracovnice, účetní, atd.), jejichž platy jsou 

již nyní tristní. Tito zaměstnanci sice nejsou na očích, avšak pro fungování školy jsou velmi důležití. 

 

5. Další snižování prostředků ONIV – ostatní neinvestiční výdaje (pomůcky, učebnice, výukové 

programy…). Již v loňském roce došlo ke snížení těchto prostředků o miliardu, přičemž ceny všeho 

rostou a příspěvky pro další rok se mají dále snižovat. 

 

6. Dlouhodobá nejistota a nekoncepčnost v oblasti školství (např. návrhy na plošné zrušení odkladů 

povinné školní docházky, zrušení 9. ročníku, povinné slovní hodnocení v 1. – 3. ročníku…). 

 

Věříme, že naše důvody chápete a jste s námi za jedno. Touto stávkou se snažíme o zachování kvalitního 

vzdělávání, nikoliv o to, co je zkresleně prezentováno v některých médiích. 

 

 

 

          Mgr. Andrea Suchá 

              ředitelka školy 


